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SVOBODNA SLOVENIJA

PETER LAH

Amerika, dežela svobode, cilj milijonov Evropejcev, 
ki so jim bile fevdalne spone pretesne. Obljubljena 
dežela za vse tiste, ki so se želeli osvoboditi priklenje-
nosti na zemljo in vero svojega gospodarja (tako fevdal-
nega kot partijskega), vklenjenosti v podedovani druž-
beni položaj. V Ameriki je vsakdo lahko šel, kamor 
je želel, slavil Boga na način, ki si ga je sam določil, in 
postal gospod. Amerika je dežela priložnosti, vsakemu, 
ki kupi vozovnico, so odprta vrata v boljše življenje. 
Logično – osvoboditev od fevdalnih in ideoloških spon 
je vrednota zato, ker omogoči boljše življenje. Ne more 
biti smisel svobode to, da se izživljam ali drugemu pulim 
lase.

Razen, če sem sodoben Evropejec. Mi se borimo za 
to, da nam ni treba delati, ustvarjati. Naša kultura slavi 
tiste, ki si morejo privoščiti, trošiti, uživati. O tistih, ki 
ustvarjajo realno vrednost - kmetje, delavci, obrtniki, 
vzgojitelji - v najboljšem primeru molči. Kadar se jih 
spomnimo, je zaradi kakšnega spodrsljaja ali napake, ali 
pa zato, ker smo jim nevoščljivi.

Imamo polna usta svobode in človekovih pravic, s 
katerimi želimo zaščititi svoje udobno življenje. Pa še 
zato, da moremo nekaznovano biti nesramni. V dneh 
po napadu na satirični časopis v Parizu so milijoni ljudi 
šli na ulice v obrambo pravice, da smejo žaliti, kogar 
hočejo. Danes celo uravnovešeni Nemci bijejo plat 
zvona v opozorilo pred turško nevarnostjo, ker se je 
predsednik tuje države odločil, da v Nemčiji in v skladu 
z nemško zakonodajo zahteva kazen za »novinarja«, ki 
ga je užalil v oddaji na nemški javni televiziji. In ker je 
kanclerka rekla, da se ne bo vmešala v spor med tujim 
predsednikom in domačim novinarjem. Namesto, da bi 
jo hvalili, ker se ne vtika v medije, jo novinarji kritizirajo, 
ker jih ne zaščiti.

Želel bi zapisati, da smo pri nas boljši (to je, za 
Nemčijo in Francijo, kar bi v konkretnem primeru pome-
nilo napredek), a žal ne morem. Tudi pri nas imamo 
novinarje, ki svobodo obveščanja razumejo predvsem v 
tem smislu, da lahko nekaznovano delajo, kar se jim zdi. 
Širjenje nepreverjenih klevet in neresničnih novic je še 
najmanj, kar si privoščijo. Ne pomislijo, da je svoboda 
kot ogenj: večja, ko je, bolj previdno in odgovorno 
je treba ravnati z njo. Novinarji so svobodni zato, da 
lahko ustvarijo nekaj lepega in dobrega. To je mogoče 
le takrat, kadar je informacija preverjena in pomembna, 
kadar je kritika dobronamerna. Dober novinar ustvarja 
tudi z neprijetno informacijo in s trdo kritiko.

Nobene pravice nimam, da žalim drugega človeka 
ali mu škodujem. Moja družina, sosedje in država se 
lahko odločijo, da me bodo pustili pri miru, kadar to 
delam. Pameten človek se mi bo izognil ali, če ne more 
drugače, me bo molče prenašal. Na kraj pamet mu ne 
bo prišlo, da bi moje ravnanje postavljal za merilo in 
zgled. Pozaba je za večino takih tipov najbolj ustrezna 
kazen.

Če te stvari počne novinar, potem je naloga urednika 
in kolegov, da mu vzamejo mikrofon in mu dajo čas, da 
zadeve v miru premisli. Tudi javnost ima možnost, da se 
ne zmeni zanj, da ga ne bere in posluša, da o njem ne 
govori. Svoj delež odgovornosti imajo lastniki in finan-
cerji medijev, kjer tak novinar dela. V skrajnem primeru 
obstajajo sodišča. Angela Merkel ima popolnoma prav, 
da ni zaščitila človeka, ki je na televiziji žalil turškega 
predsednika. Ni pametno, da vlada posega v medije. S 
tem naj se ukvarjajo sodišča. Gospa Merkel lahko računa 
na zrel sodni sistem, ki bo znal presoditi, ali je bilo za 
obrambo temeljnih pravic nujno potrebno užaliti pred-
sednika tuje države. Če res ni bilo druge rešitve, potem 
bo človek zanesljivo oproščen. Če pa si je preprosto 
privoščil človeka in državo, zanašajoč se na novinarski 
privilegij, potem ga je potrebno dvakrat kaznovati. 
Najprej zaradi žalitve (to bodo storila sodišča), potem 
zaradi zlorabe prednostnega položaja (to bi morali storiti 
njegovi kolegi in javnost).

(Casnik.si)

Primer koroških dečkov, ki sta bila odvzeta starim 
staršem in dodana v rejništvo, še naprej odmeva v 
slovenski javnosti. Na nek način spominja na nasprotja, ki 
so se pokazala ob referendumu za družinski zakonik.

Prejšnji ponedeljek, 11. aprila popoldne, je pred mini-
strstvom za delo, družine, socialne zadeve, invalide in 
enake možnosti potekal shod, ki ga je v podporo starim 
staršem in vnukoma s Koroške pripravil predsednik Vaške 
skupnosti Pameče-Troblje Andrej Breznik. Pred shodom so 
predstavniki omenjene vaške skupnosti predsednici komi-
sije za peticije ter za človekove pravice in enake možnosti 
Evi Irgl predali več kot 3000 podpisov v podporo starima 
staršema in otrokoma. Shoda se je udeležilo nekaj sto ljudi 
iz različnih krajev po Sloveniji. Kopač Mrakovo so s tran-
sparenti pozvali, naj odide z mesta ministrice. Poudarili so 
tudi, da otroci niso državna last.

Protestniki so shod in civilno iniciativo poimeno-
vali Pomagajmo otrokoma ubite matere. S tem so izrazili 
nestrinjanje z »brutalnim odvzemom otrok«, prav tako pa 
zavračajo avtoritarno nastopanje ministrice Anje Kopač 
Mrak. »Nimamo političnih motivov in nobenih političnih 
povezav,« je zagotovil organizator shoda Andrej Breznik.

Odločitev Centra za socialno delo (CSD), da bratca, 
stara tri in pet let, iz vrtca odpelje v rejniško družino, 
potem ko sta od umora njune mame decembra lani bivala 
pri starih starših, je sprožila buren odziv javnosti. Inšpek-
cijski nadzor na CSD Velenje je sicer ugotovil, da je bila 
odločitev strokovna in zakonita ter v največjo korist obeh 
otrok. Vendar pa dejstva kažejo, da so otroka dejansko 
ukradli starima staršema, saj je po zakonu oče edini živi 
roditelj z roditeljsko pravico in kljub temu, da je morilce 
njune matere, lahko dal soglasje za oddajo otrok v rejni-
štvo.

Primer sta raziskovala socialni delavec Franc Donko in 
pedagoginja Katarina Goričan Pokrivač. Slednja je pove-
dala. »Cela mreža odvetnikov je zadaj, ki se trudi na ta 

način. Ugotovili smo, da so bile kršitve kar ena za drugo. 
Že v zapisnikih se to vidi. Potem pa ves ta proces in 
aroganten odnos iz strani dotičnih delavk, ki so to vodile 
na CSD; kako grobo so jim odvzeli otroka, nenadoma, ne 
da bi ju kaj opozorili.«

Pokrivačeva je prepričana, da bi bil prvi korak, ki bi 
ga morala storiti država ta, da bi otroka vrnili starima star-
šema, kjer je najboljše okolje za njun razvoj. Primer pa 
odpira številna druga vprašanja, med drugim tudi, zakaj 
so stari starši še vedno izključeni iz družinske zakono-
daje, čeprav so prvi, ki lahko otrokom svojih otrok nudijo 
varnost in podporo, kot so poudarili že v Združenju starih 
staršev Slovenije.

Na kršitve Centra za socialno delo Velenje je opozarjal 
že socialni delavec Franc Donko, ki je zatrdil. »Stara starša 
vztrajata, da je ljubeča povezanost med njimi najboljše 
okolje za zdravo rast in razvoj njunih vnukov. Pri tem 
prizadevanju ju osebno in poklicno podpiram.«

Pobudniki prej omenjenega shoda so ustanovili Odbor 
za varstvo pravic vnukov in starih staršev. Ta je v skle-
pnem delu dogajanja pred ministrstvom za delo javno 
objavil svoje zahteve. Te so: 1. Takojšnja vrnitev odvzetih 
vnukov starim staršem; 2. Izobraževanje strokovnih 
delavcev CSD-jev o pomenu starih staršev za družino in 
vnuke; 3. Zamenjavo vodstev centrov za socialn o delo 
Velenje in Slovenj Gradec ter vodstva Socialne inšpekcije 
zaradi nedopustnih strokovnih napak, ki so jih naredili v 
tem primeru; 4. Spremembo zakonodaje, ki bo priznala 
izjemen pomen starim staršem, in bo v primeru izgube 
staršev, otrokom omogočila bivanje v najožjem sorodstvu 
in nadaljevanje družinskih vezi.

Primer je našel odmev tudi v Državnem zboru. 
Poslanska skupina SDS pa je zaradi primera dodelitve 
koroških dečkov v rejništvo prejšnji torek vložila interpela-
cijo zoper ministrico za delo Anjo Kopač Mrak. Očitajo ji 
prikrivanje strokovnih napak in vpletanje politike v stroko.

Končno gre za družino

Premier Miro Cerar je do tega torka opoldne priča-
koval odstop ministrice za kulturo Julijane Bizjak Mlakar. 
Ker do tega ni prišlo, bo državnemu zboru predlagal 
razrešitev. Njeno odlašanje z izvršitvijo sklepa vlade glede 
idrijskega rudnika je označil za kapljo čez rob, a razlogov 
je po njegovem mnenju več. Ministrica pa je nenehno 
trdila, da odstopiti ne namerava.

»Kultura je za identiteto in razvoj Slovenije preveč 
pomembna, da bi lahko na tem področju 
dopustil stopnjevanje neukrepanja in nedo-
slednosti,« je pojasnil Cerar. Dodal je, da je 
praksa, ki jo je ministrica v zadnjem obdobju 
vedno bolj izkazovala, nezdružljiva z usmeri-
tvijo vlade, kateri kultura predstavlja posebno 
vrednoto. Bizjak Mlakarjeva pa je po pogovoru 
s premierjem sporočila, da bo prva ministrica, 
ki bo razrešena zato, ker želi delati po zakonu. 
Kot je dejala, želi preprečiti nevarnost, ki bi 
nastala za premoženje in življenje ljudi v Idriji, 
če bi ministrstvo za kulturo prevzelo rudnike. 
Venomer pa je trdila, da ne bo odstopila.

Cerar zagovarja, da je sklep prejšnje 
vlade, ki mu je pritrdila tudi njegova mini-
strska ekipa, treba izvršiti. O tem so imeli po 
njegovih besedah veliko usklajevanj in pravnih 
preverjanj ter da je sklep zakonit. Ministrica je 
dobila izrecno navodilo vlade, da ga izvrši, je 
povedal Cerar. Njen način odklanjanja izvrše-
vanja sklepov vlade je označil za neprimeren in 
v smislu pravnega reda nesprejemljiv. Sicer pa je 
neizvrševanje vladnega sklepa le kaplja čez rob, je priznal 
predsednik vlade. Po njegovih besedah je namreč še 
veliko drugih razlogov, ki jih bo, če bo potrebno, pojasnil.

Prvak DeSUS-a Karl Erjavec je dejal, da je ministrico 
iz vrst njegove stranke upokojencev podpiral ves čas od 
njene kandidature za to funkcijo. Poskušal je posredovati, 
vendar so bila razhajanja med Cerarjem in Bizjak Mlakar-
jevo očitno prevelika. Že pred dnevi pa jo je posvaril, da 
ne misli braniti nečesa, kar ni v skladu z vladno politiko. 
Tudi stranka DeSUS je Bizjak Mlakarjevo pozvala, da je 
treba sklepe vlade spoštovati.

In kaj pravijo kulturniki? Vidnejši predstavniki slovenske 

kulture poudarjajo, da se jim idrijski rudnik kot razlog 
za ministričin odhod ne zdi utemeljen. Tako so presodili 
prejšnji predsednik Nacionalnega sveta za kulturo Metod 
Pevec, predsednik Društva slovenskih pisateljev Ivo 
Svetina in član nacionalnega sveta za kulturo Uroš Lajovic. 
Prvima dvema se zdi še toliko manj utemeljen zato, ker 
njihova opozorila, ki so se nanašala na kulturo samo, niso 
bila slišana.

Po besedah direktorja Slovenske filharmonije Damjana 
Damjanoviča pa so se na ministrstvu za kulturo začele 
spremembe na bolje, zato mu kot direktorju javnega 
zavoda ni po godu, da se ministri menjavajo. Vsi pa so 
prepričani, da naslednika čaka težko delo.

Bizjak Mlakarjeva bo v primeru razrešitve šesta 
v Cerarjevi ekipi, ki bo morala zapustiti položaj. V tem 
primeru se bo vrnila v državni zbor, ali se bo vrnila tudi v 
poslansko skupino DeSUS, pa se bodo po njenih besedah 
še pogovorili. Kako se bodo odločili poslanci DeSUS-a v 
primeru glasovanja o njeni razrešitvi, še ni jasno. Tudi v 
SD zaenkrat še niso napovedali, ali jo bodo podprli ali ne.

Julijana Bizjak Mlakar

ZMERJAM, 
TOREJ SEM

Nova kriza v vladi?
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26 let prvih volitev
V teh dneh se spominjamo 

26-letnice prvih večstrankar-
skih volitev v Sloveniji. Na njih 
je zmagala Demokratična opozi-
cija Slovenije - Demos - ki je tako 
dobila pravico, da sestavi vlado. 
Osem mesecev pozneje, 23. 
decembra 1990, je sledil plebiscit 
o osamosvojitvi, 26. junija 1991 
pa razglasitev samostojnosti. Slove-
nija je v tem času osamosvajanja 
gradila svojo diplomatsko mrežo, 
ki je tako vodila njeno medna-
rodno pot. Važen je bil tu prispevek 
Cerkve, vloga izseljencev in ostalih 
držav. V razgovoru, ki ga je organi-
ziral radio Ognjišče, je to bilo jasno 
poudarjeno. »Brez zunanjih zadev, 
diplomacije in mednarodnega 
priznanja Slovenije ne bi bilo,« je 
prepričan Dimitrij Rupel, ki je bil 
prvi slovenski zunanji minister.

»Slovenska država je stara 25 let, 
začela se je v senci jugoslovanske 
krize v spopadu z Jugoslovansko 
armado, tudi v spopadu z jugoslo-
vansko diplomacijo in v soočenju z 
mnenjem mednarodne skupnosti, ki 
ni bilo naklonjeno slovenski samo-
stojnosti,« se prvih korakov, ki so se 
začeli že pred Deklaracijo o samo-
stojnosti spominja Rupel.

Andrej Šter je bil v tedanjem 
času poslanec v trodomni repu-
bliški skupščini, zatem tudi notranji 
minister. Šter je spomnil, da so 
vladale razmere, v katerih bi tisti, ki 
bi osamosvojitvi nasprotoval, poli-
tično ne mogel preživeti, kar pa ne 
pomeni, da so ta projekt vsi podpi-
rali.

Rupel je pojasnil, da je vsa 
Evropa spreminjala svoje obličje, 
razpoloženje je bilo drugačno. 

O narodnem interesu pa: dobro 
je bilo, da je bilo v državne opera-
cije vključenih čim več pametnih 
ljudi, ne le tisti, ki so nam politično 
blizu.

Pomembno vlogo v času osamo-
svajanja je imela tudi Cerkev. 
Dr. Ivan Štuhec je bil vključen v 
pripravo takratnih teoloških tečajev, 
ki so predstavljali zelo pomemben 
doprinos pri rahljanju celotne situ-
acije. Štuhec je prepričan, da niti 
vloga Cerkve niti vseh ključnih 
akterjev, ki so izpostavili svoje 
življenje v času osamosvajanja, 
danes ni dovolj ovrednoteno.

Obletnice prvih svobodnih 
volitev se je spomnil tudi predse-
dnik  države. Borut Pahor je med 
drugim poudaril, da imamo samo 

eno državo, želel pa bi, da bi vsi 
imeli tudi eno domovino, a iz svojih 
dosedanjih političnih izkušenj 
ugotavlja, da so še vedno precej-
šnje razlike v tem, kako čutimo to 
domovino in izražamo pripadnost 
do nje.

Po Pahorjevih besedah imamo 
Slovenci dve možnosti, bodisi 
da gremo po poti, ki bo poudar-
jala razlike med ljudmi, kar lahko 
na koncu vodi v tak prepir, da v 
ključnih trenutkih ne bomo več 
sposobni ubraniti interesov naroda 
in države, ali pa bomo kljub 
razlikam krepili sodelovanje in 
bomo, tako kot v letu 1991, spet 
sposobni stopiti skupaj in premagati 
težave. 

Peterle se je te dni udeležil 
pogovora z dijaki. Spomnil se je 
časov osamosvajanja, ob tem pa 
poudaril, da so tedaj delali za neko 
skupno dobro, kar se je pozneje 
sicer nekoliko izgubilo. Peterle bi 
si želel, da bi nas občutek in smisel 
za skupnost, ki se ji reče država, v 
prihodnje bolj povezoval. Hkrati ga 
veseli, da se mladi rod zanima za 
dogajanje takratnega časa, saj želi, 
da bi živel z vrednotami samostoj-
nosti.

TONE MIZERIT

IZ ŽIVLJENJA V ARGENTINI

RAZMIŠLJANJA
OB ZMEDI

Jasno je, da argen-
tinsko življenje ni dolgo-
časno. Toliko novosti in 
tako važni dogodki pote-
kajo vsak teden, da jih 
je nemogoče vse strniti v 
skromen prostor teh kolon. 
Poglejmo, torej, vsaj glavne 
odtenke.

Neki dan se je vrnila. 
Gotovo je bil politično 
najbolj izstopajoč dogodek 
povratek bivše predse-
dnice v Buenos Aires. Štiri 
mesece je ždela na jugu 
in si celila rane poraza. 
K vrnitvi v javnost ji je 
»pomagal« sodnik Bonadío, 
ki ga gospa Cristina najbolj 
sovraži, saj jo »preganja« 
že nekaj časa. Sedaj jo je 
poklical na zasliševanje v 
sodnem postopku zaradi 
predprodaje dolarja (dolar 
futuro), zaradi katere je 
država izgubila kakih 70 
tisoč milijonov. Ne bomo 
tukaj razpravljali o zadevi, 
pač pa samo poudarili poli-
tično plat tega povratka. 
Gospa se pred sodnikom 
sploh ni zagovarjala. A 
pred sodno palačo so se v 
podporo zbrali njeni zvesti 
privrženci, na katere je ob 
izhodu naslovila običajno 
raztegnjen govor, poln 
sprenevedanja in potvar-
janja. Manifestacijo je 
organizirala mladinska 
skupina La Cámpora, 
katere vodja je njen sin 
Máximo, in ki predstavlja 
najbolj fanatične kirchne-
riste. V nadaljnjem je svoje 
bivanje v Buenos Airesu 
izrabila za izredno poli-
tično delovanje. Srečala se 
je s poslanci bivše vladne 
stranke (71 od 81 jih je 
prišlo); zbrala peronistične 
veležupane buenosaire-
škega predmestja (skoraj 
nihče ni manjkal), in pred-
stavljala običajne prizore, 
vključno s plesnimi koraki, 
kot v času, ko je bila še 
predsednica. Ob tem se 
je v vladnih vrstah razvila 
polemika o umestnosti 
sodnikovega poklica v 
postopku, ki ni bistvene 
važnosti in dvomljivega 
izida. A drugi so menili, da 
je prav ta javna predstava 
pozitivna, ker hromi njen 
vpliv in ljudem kaže razliko 
med »prej« in »sedaj«. 
Poleg tega veča razkol v 
peronističnih vrstah, kar 
vladi zelo prav pride. Je pa 
zanimivo, da na omenjeni 
manifestaciji pred sodnijo 
ni bilo nobenega veljaka 
stranke, niti Sciolija, ki 
gotovo še obožuje gospo. 
Stranka je medtem pripra-
vila enotno listo, ki naj na 
majskih volitvah podeli 
stranki novo vodstvo. Vklju-
čili so kar nekaj kirchne-
ristov, a izmed članov La 
Cámpore ni nikogar.

Plačal i  smo naše 
dolgove. Po petnajstih letih 
se je Argentina rešila more 
zunanjega dolga. Sodna 
zbornica v New Yorku je po 
hitrem postopku potrdila 
odločbo sodnika Griessa 

v prid Argentine. S tem je 
bil izpolnjen tudi pogoj, ki 
ga je stavila opozicija, da 
je potrdila potreben zakon. 
Postopek je bil zaključen 
in Macri je dosegel še eno 
zmago v svoji ofenzivi 
ponovnega vključevanja 
države v normalni svet. 
Finančni minister je takoj 
objavil razpis novih bonov. 
S tem posojilom bodo »na 
roke« plačali upnikom. 
Razpisali so bone v višini 
15.000 milijonov dolarjev. 
Kakšno zaupanje do Argen-
tine vlada po svetu in 
kašen je svetovni položaj 
finančnih skupnosti pokaže 
dejstvo, da je vlada prejela 
ponudbe v višini 65.000 
milijonov. S tem predvi-
deva predsednik izpeljati 
državo iz močvirja. Vendar 
mnogi, tudi v skupnosti 
strokovnjakov, dvomijo v 
hiter uspeh tega načrta. 
Predsednik je preveč 
računal na »blago voljo« 
podjetnikov, ti pa so precej 
zadržani. Pri tem sta važni 
dve področji. Nove investi-
cije, ki naj razširijo proizvo-
dnjo; in pa, da cene ne bi 
preveč poskočile. Ne eno 
ne drugo še ni zagledalo 
belega dne. Cene smo že 
videli, kam gredo. Investicij 
tudi še ni videti, nasprotno, 
mnoga podjetja se omeju-
jejo, tako da je tudi na 
privatnem področju kar 
nekaj odpustitev delavcev. 
Ni jasno, kam se bo stvar 
obrnila sedaj, ko bo država 
izšla iz verig zunanjega 
dolga. Macri se je pretekli 
ponedeljek srečal s podje-
tniki in jih ponovno prosil, 
naj sodelujejo. Naj inve-
stirajo in ne odpuščajo 
delavcev, in naj omejijo 
pretiran dobiček in pazijo 
na cene izdelkov.

Socia ln i  čas .  Ob 
koncu prejšnjega tedna 
pa je predsednik objavil 
vrsto socialnih ukrepov, 
ki naj nekoliko omilijo 
težko stanje socialno 
najbolj ogroženih. Enkratni 
dodatek upokojencem, 
posp lošen je  o t ro šk ih 
doklad, povračilo davka 
na dodano vrednost za 
prehrano najbolj prizadetih 
… Vse to je pozitivno. A to 
ni bila prvotna ideja vlade. 
Če je pa bila, so jo uvedli s 
precejšnjo zamudo. Stanje 
postaja napeto in vlada 
izgublja na priljubljenosti. 
Prejšnji teden se je Macri 
sestal tudi z vsemi treni 
sindikalnimi povezavami. 
Obljubil je novosti v zako-
nodaji, ni pa hotel spre-
jeti prepoved odpustov in 
dvojno plačilo za uteme-
ljene odpuste. Za silo jih 
je pomiril, ko je privolil 
na povečanje sredstev za 
sindikalne ustanove social-
nega skrbstva. Družbo pa je 
udarila v obraz smrt petih 
mladih, ki so bili priza-
deti zaradi uživanja drog 
na plesišču. Kako težko 
je priznati, da družba ni 
idealna.

Vlada Republike Slovenije se je seznanila z informa-
cijo Urada Vlade RS za Slovence v zamejstvu in po svetu 
o uresničevanju dogovorov in sklepov, sprejetih na seji 
Sveta Vlade RS za Slovence po svetu 4. 7. 2015 na Ptuju.

Tako je Urad navedel oblike sodelovanja s sloven-
skimi skupnostmi po svetu, ki so v veliki meri že dodobra 
ustaljene in tudi učinkovite (financiranje delovanja izse-
ljenskih skupnosti po svetu in z izseljenstvom povezanih 
ustanov v Sloveniji, ohranjanje slovenskega jezika ipd.), 
obenem pa intenzivno iščejo nove oblike povezovanja, 
predvsem s poslovneži, podjetniki, znanstveniki, profe-
sorji in umetniki slovenskega rodu v svetu. Zelo veliko 
pozornosti je posvečene povezovanju mlajših gene-
racij in novodobnim izseljencem, ki so od tradicio-
nalnih oblik organiziranja v izseljenstvu precej oddaljeni. 
Urad že v jeseni v Nemčiji načrtuje poslovno konferenco 
s poudarkom na sodelovanju s podjetniki slovenskega 
rodu in tamkajšnjimi sveže-ustanovljenimi slovenskimi 
poslovnimi klubi in združenji, prav tako jeseni pa načr-
tuje v Sloveniji izvedbo že tretje konference Slovenski 
možgani krožijo prek meja.

Ker brez preteklosti ni prihodnosti, je Urad v drugi 
polovici leta 2015 pospešeno občeval z Arhivom RS in 

sprožil projekt gostovanja profesionalnih arhivarjev iz 
Arhiva RS pri arhivih slovenskih društev.

Urad ocenjuje, da se sodelovanje s slovensko 
skupnostjo zunaj meja RS stopnjuje - eden od dokazov 
je nastanek kar dvanajstih novih društev.

Urad je z ministrstvi, ki sodelujejo v Svetu Vlade, 
uskladil posodobljeno verzijo Strategije odnosov Repu-
blike Slovenije s Slovenci zunaj njenih meja.

Z dosežki slovenskih športnikov, kulturnikov, 
znanstvenikov idr. so društva, mediji in posame-
zniki v izseljenstvu vsakodnevno seznanjeni preko 
številnih slovenskih elektronskih medijev, poleg tega 
pa je Urad v začetku letošnjega leta uspešno zagnal 
poseben informativni portal Slovenci.si, preko kate-
rega je možno tudi branje četrtletnika za Slovence 
zunaj RS Moja Slovenija ter njegove elektronske razli-
čice – e-revije Moja Slovenija, ki izhaja mesečno.  
Kljub lanskoletni pobudi enega od članov Sveta, da naj 
bi letošnje tradicionalno srečanje »Dobrodošli doma« 
rojakov iz sveta izvedli na Bledu in sklenili okrog jezera 
živ obroč, se je Urad zavoljo pomembnosti jubileja, 
nižjih stroškov in realnejših možnosti izvedbe odločil za 
prestolnico.

Na sedežu Združenih narodov se na javnih zasli-
šanjih predstavljajo kandidati za novega generalnega 
sekretarja te organizacije. Na dnevnem redu je bila tudi 
predstavitev nekdanjega predsednika Slovenije in viso-
kega uslužbenca Združenih narodov Danila Türka ter 
nekdanje hrvaške in moldavske zunanje ministrice Vesne 
Pusić in Natalie Gherman. Letos se kandidati prvič pred-
stavljajo tako javno, poleg stalnih članic Varnostnega 
sveta Združenih narodov, pa naj bi pri izbiri več besede 
imele tudi druge države.

Postopek izbire generalnega sekretarja Združenih 
narodov je v prejšnjih letih potekal za zaprtimi vrati, 
letos pa prvič v 70-letni zgodovini organizacije vključuje 
tudi javne razprave s kandidati v Generalni skupščini, 
neke vrste »razgovore za službo pred celotnim svetom«. 
Nekdanji slovenski zunanji minister Dimitrij Rupel pravi, 
da bo kljub temu odločitev v rokah velikih sil. Ob tem 
dodaja, da bo verjetno pomemben izvor kandidata, 
morda pa tudi spol. »Na tem mestu bi radi enkrat za 
spremembo videli žensko, kar se mi zdi skorajda zelo 
razumljivo. Potem pa seveda mora biti to oseba, ki ni 
konfliktna in ustreza tako zahodnim kot recimo sovjet-
skim ali pa kitajskim interesom,« je menil.

Vsak od doslej prijavljenih osmih kandidatov je imel 
na voljo dve uri. Najprej se je kandidat sam na kratko 
predstavil Generalni skupščini, nato pa so mu vprašanja 
postavljali predstavniki držav članic. Ob koncu zaslišanja 

pa jim lahko vprašanja prek predstavnikov civilne družbe 
ali družbenih omrežij postavi tudi širša javnost.

Predvidoma naj bi junija sledil še en krog podobnih 
zagovorov. Varnostni svet, ki bo na koncu izbral nasle-
dnika Ban Ki Moona in ga predlagal v potrditev Gene-
ralni skupščini, pa naj bi posvetovanja na to temo začel 
julija in delo zaključil nekje do septembra. Položaj bo 
novi generalni sekretar zasedel leta 2017. V prihodnjih 
tednih in mesecih naj bi se sedanjim osmim pridružilo še 
nekaj kandidatov, saj roka za oddajo kandidatur ni.

Vlada in izseljenci

Za generalnega sekretarja Združenih narodov

Neredko taki, ki navdušeno poudarjajo
pomembnost družbe za razvoj človeka,
se skrbno izogibajo dolžnostim
ter so ob svojih mislih radi sami.
Nadležen jim je kdor drugače misli;
prezirajo politiko rekoč,
da k višjim so rečem pozvani,
in kritično motrijo delo drugih,
ko sami »čistih rok« stojé ob strani.

MK
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Za slovensko skupnost v Entre Rios je letošnje 
leto še prav posebno. Veselju 25 let slovenske 
neodvisnosti se pridružujeta dva dogodka, ki segata 
globoko v srce slovenskih potomcev v tej provinci. 
Najprej in bistveno je 200 let argentinske neodvi-
snosti, ker čutimo globoko hvaležnost do zemlje, ki 
je tako lepo in brezpogojno sprejela naše starše 
in stare starše. Tukaj so ustvarili svoje družine 
in in tudi pripomogli k rasti te domovine. Ta 
država je bila potem tudi ena izmed prvih, ki so 
priznale neodvisno Slovenijo. Poudariti pa hočem 
tudi drug, za nas važen dogodek: 10. obletnico 
odprtja slovenskega konzulata v Entre Rios. To je 
bilo s strani slovenske vlade priznanje važnosti te 
stare »prve vselitvene skupnosti v Argentini«, med 

leti 1878-1888.
A 

pomembno in 
težko delo, ki 
je bilo opra-
v l jeno v  te j 
provinci, ne bi 
bilo možno, brez 
spremljanja in 
podpore številnih 
oseb, ki jim želim, 
v tem izrednem 
letu, izreči svoje 
odkrito priznanje, 
kajti brez njihove 
podpore ne bi 
ničesar dosegli.

Najprej je bil 
profesor Ernesto 

A. Zapata Icart, 
priznani literat iz 

Paraná, tisti, ki me je uvedel v svet pisanja, da sem 
lahko izdal svoje knjige, eseje in članke.

Potem je tedanji veleposlanik Bojan Grobo-
všek posredoval, da so mojo knjigo pregledali 
važni slovenski zgodovinarji in potrdili moje 
zaključke. V kratkem času nas je obiskala časni-
karka Marija Brecelj na čelu TV ekipe RAI iz 
Trsta. Nato je prišel lic. Andrej Rot z ekipo radia 
in TV Slovenija. Za to izseljensko skupino se je 
zelo zanimal tudi dr. Zvone Žigon, ki je obiskal 
Argentino s skupino slovenskih poslancev, in 
ponesel mojo prvo knjigo »Kronika ...«. Drug 
važen obisk je opravil prof. Lojze Peterle, pred-
sednik slovenske vlade za časa osamosvojitve. 
On je opis naše emigracije predstavil v sklopu 
Evropsje unije. Verjetno pa je bila najbolj važna 
pomoč, ki mi jo je nudil arh. Jure Vombergar. 
Predstavil je zapise o tej emigraciji duhovnika 
Janeza Hladnika. Poleg njih še druge važne doku-
mente in, prav posebno, o slovenskih priimkih.

Tine Debeljak ml., ki je spremljal veleposlanika 
Grobovška ob njegovem prvem obisku v Entre Rios, 
je odkril hišo mojih dedov v vasi Bizajšče v Sloveniji 
in s tem omogočil, da so mnogi slovenski potomci 
odkrili hiše svojih prednikov. Mnogo je tudi sode-
loval pri posebno pomembnem dogodku msgr. dr. 
Jure Rode. S svojim neprecenljivim posegom je 
uspel, da smo zdužili svetišče na Sveti Gori, kjer 

so pred odhodom izseljenci doživljali svoje versko 
čustvo, z župno cerkvijo v San Banito, ki so jo zgra-
dili ti izseljenci v Entre Rios. Rožni venec in podoba 
Device Marije to pričata v obeh cerkvah.

Posebno omembo zaslužijo mediji, tako časo-
pisni, kot radijski in televizijski, ki so bili bistveni 

za poznanje našega dela. Posebej omenjam 
krajevno časopisje, kjer prednjači dnevnik El Diario 
iz Paraná, ki je objavil na stotine uvodnikov in 
člankov o Slovencih v Entre Rios. Tudi Rok Fink se 
je vedno zanimal za našo skupnost. Moja založba 
DUNKEN, ki je skrbela in posredovala, da je moja 
knjiga »La Inmigración Eslovena en Entre Ríos« 
prišla v pet evropskih univerz in v tri v Zdru-
ženih državah. In seveda, zahvala našemu 
tedniku Svobodna Slovenija, ki je bil vedno 
prisoten na vseh naših dogodkih, ob roki 
urednika Toneta Mizerita.

Končno, želim izraziti priznanje vsem in 
vsakemu od Slovencev in njihovih potomcev 

v tej provinci, mnogi zbrani v slovenskem društvu 
Triglav, ki so od prvega dne podprli to odisejo, 
katere cilj je bil odkriti resnične etnične korenine te 
skupine emigrantov, ki so prišli z varljivim »avstrij-
skim« potnim listom.

Vsem, iz vsega srca, najlepša hvala.
Č. K. Carlos César Bizaj

Konzul RS v Paraná

Srečanje ge. veleposlanice
s predstavniki skupnostiSlovenska skupnost v Entre Riosu

ČASTNI KONZUL CARLOS CESAR BIZAI

MENDOZA

V nedeljo 10. aprila smo se po sv. maši zbrali v 
Slovenskem domu. Najprej so učiteljice pozdravile vse 
navzoče in izrekle dobrodošlico staršem novih učencev. 
Z veseljem smo ugotovili, da se bo 
letos udeležba lepo povečala, saj je 
že vpisano 33 otrok. Pouk bo vsako 
soboto od 9:00 do 13:00 ure. Da bo 
pouk uspešen so voditeljice tečaja 
zaprosile točnost in čim večje sode-
lovanje staršev, predvsem pri pomoči 
in nadzoru domačih nalog ter učenju 
besedila pesmi, da bo pevska vaja 
učencev, ki jih vodi Mariana Ruiz 
Diaz, učinkovita. 

Letos bomo morali pripraviti 
udeležbo učencev pri dveh važnih 
dogodkih: 65. obletnica našega 
tečaja in 25. obletnica slovenske 
osamosvojitve. Izražena je bila tudi 
posebna prošnja odboru Društva 
Slovencev, da bodo z Občino mesta 

Mendoze in sodelovanjem našega častnega konzula 
uredili obnovo Trga Republike Slovenije, da bo ta kraj 
zopet služil ukoreninjenosti slovenskega ponosa članov 

naše skupnosti, predvsem otrok 
in mladine. Predlagano je bilo 
tudi, da se bo v zimskih poči-
tnicah organiziralo taborjenje 
učencev tečaja v Slovensko 
planinsko kočo Jožeta Kastelica 
v Los Penitentes, če bo sreča kar 
v zasneženi naravi. 

Domenili smo se tudi, da 
bomo v kratkem izbrali odbor 
staršev. Da ne bo vsa obreme-
nitev slonela samo na ramah 
tega odbora, bo ta zaprosil 
navdušeno pomoč majhnih 
skupin staršev za organiziranje 
posebnih delovanj skozi šolsko 
leto. Kot je že običajno, bomo 
naredili seznam staršev, ki bodo 

ob sobotah pripravili malice.  Do sedaj je bila navada, da 
smo nudili otrokom čaj in »tortite«. Da bo ta malica bolj 
raznolika, bodo imeli prosto, da pripravijo to osvežitev z 
drugo hrano, kot je sadje, soki, i.t.d. 

Po sestanku smo se usedli k pogrnjenim mizam, da 
smo otroci, starši in nekateri stari starši imeli v prijatelj-
skem vzdušju skupno kosilo. Brez dvoma smo se ob tej 
priložnosti naužili ne samo dobre hrane, ampak tudi z 
navdušenja za prihodnost mendoške skupnosti, ko smo 
uživali ob tolikem živžavu otrok.

Med tednom se nam ni bilo treba srečati na sestanku 
daleč od naših domov, da smo izbrali odbor staršev, 
saj smo se pomenili kar po mobilnih telefonih preko 
programa »Vašap«, ker smo skoraj vsi starši člani spletne 
strani našega tečaja. Za predsednico je bila izvo-
ljena Veronika Vilches Šmon in za blagajničarko Lucija 
Hirschegger Bajda. Ker smo bili mnenja, da bi bilo 
primerno, da sestavlja ta odbor tudi argentinska mati, se 
je za tajnico prostovoljno predlagala Belén Coll Bajda, kar 
smo vsi z veseljem sprejeli.

mb

Roditeljski sestanek tečaja sv. Cirila in Metoda

V četrtek, 17. marca, je nova 
veleposlanica Republike Slove-
nije v Argentini, gospa Jadranka 
Šturm Kocjan, izročila poverilna 

pisma predsedniku Argentine 
Mauriciu Macriju. Skupno sta 
se zavezala, da bosta delovala 
za čim večjo povezanost med 
obema državama. Po protoko-
larnem sprejemu je gospa vele-
poslanica položila venec pred 
spomenik osvoboditelja Argen-
tine, generala San Martina.

Da tudi pred slovensko 

skupnostjo obeleži ta dogodek, je 
gospa Jadranka Šturm Kocjan za 
pretekli četrtek, 14. aprila zvečer, 
povabila v rezidenco na aveniji 
Alvear častne konzule, predse-
dnike slovenskih Domov in orga-
nizacij in predstavnike slovenskih 
medijev.

Uvodoma je gospa velepo-
slanica prisotnim izrekla dobro-
došlico in jim naslovila kratek 
nagovor. Omenila je, da je name-
noma počakala s predajo akredi-
tivov, da je to lahko storila pred 
novim predsednikom. V tej zvezi 
je želela, da bi Argentina, v tej 

novi dobi, nastopila pot razvoja 
in blaginje. Delo veleposlaništva 
pa bo usmerila v čim popolnejšo 
povezavo in k sodelovanju med 

o b e m a 
državama: 
Slovenijo in 
Argentino.

Pouda -
rila pa je 
tudi željo 
č im bo l j 
p l o d n e g a 
sodelovanja 
v e l e p o -
slaništva s 
s l ovensko 
skupnostjo. 
V tem oziru 
je izjavila, 

da je odprta za pogovore ter 
iniciative. Tako sodelovanje bo 
koristno za skupnost in posredno 
tudi za našo izvirno domovino. 
Veleposlanica je glavne misli 
povedala tudi v španskem jeziku, 
saj so bili prisotni zastopniki prvih 
dveh vselitvenih tokov, ki jim 
je čas odvzel znanje slovenske 
besede.

Po njenem nagovoru so vsi 
prisotni nazdravili za Slovenijo in 
za Argentino. Kot zanimiv detajl 
omenimo, da se je v čašah iskrila 
Radgonska srebrna penina.

Sledil je bogat prigrizek, 
po katerem so z veseljem segli 
prisotni. Čas je hitro tekel v 
prijaznem pogovoru, izmenjavi 
mnenj in odkritem druženju. Bil 
je lep večer in prijazno srečanje 
med veleposlanico in rojaki, 
ki so odgovorni za vodstvo in 
delovanje skupnosti. Odha-
jali so hvaležni za tako prijazno 
srečanje.

Častni konzul Carlos Cesar Bizai

Trg Slovenije v Colonia Cerrito

Ob obisku veleposlanika Mencina v Paraná
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Mladi prostovoljci
Papež Frančišek se je mudil na 

grškem otoku Lezbos. Glavni cilj 
potovanja je bil »prinesti tolažbo 
številnim migrantom«, pa naj 
bodo to begunci, prosilci za azil ali 
ekonomski migranti - papež namreč 
nikoli ni delal razlik, kot jih dela 
politika. Kot je dejal že novinarjem 
na letalu, je bilo to njegovo poto-
vanje zaznamovano z žalostjo, saj 
so se srečali z največjo katastrofo 
po drugi svetovni vojni - ljudmi, ki 
trpijo in ne vedo, kam bi šli, ki so 
morali pobegniti. Frančišek jih je 
objel v begunskem centru Moria, 
ki so ga humanitarne organizacije 
po sporazumu med EU in Turčijo o 
vračanju migrantov nazaj v Turčijo 
označile za zapor. V centru, kjer za 
ograjo biva približno 3 tisoč ljudi, 
se je papež srečal s 150 mladole-
tnimi begunci, nato pa še z 250 
prosilci za azil. Skupaj z ekumen-
skim patriarhom Bartolomejem 
ter pravoslavnim nadškofom Aten 
in vse Grčije Hieronimom II. je 
imel kratek nagovor, podpisali so 
tudi skupno izjavo in imeli skupno 
kosilo z osmimi begunci. V prista-
nišču Mitilini so se nato s prebivalci 
Lezbosa z minuto molka poklonil 
ljudem, ki so umrli v brodolomih v 
Egejskem morju. V spomin nanje so 
v morje vrgli tri vence.

Papež je naredil še konkre-
tnejšo gesto sprejemanja beguncev. 
Na povratnem letu v Rim je spre-
mljal tri begunske družine iz Sirije, 
skupno 12 oseb, od tega 6 mlado-
letnih.

Gre za ljudi, ki so bili v spreje-
mnih centrih na Lezbosu prisotni 
že pred dogodovorom med EU in 
Turčijo. Vatikanski tiskovni pred-
stavnik p. Federico Lombardi je 
pred odhodom z Lezbosa pojasnil, 
da so papeževo pobudo uresni-
čili s pogajanji med vatikanskim 

državnim tajništvom ter pristojnimi 
grškimi in italijanskimi oblastmi.

Vsi člani treh družin so musli-
mani, njihove hiše so bile uničene. 
Za njihov sprejem in vzdrževanje 
bo poskrbel Vatikan, začetno 
gostoljubje pa jim bo zagotavljala 
Skupnost sv. Egidija.

Že na poti na Lezbos je v tvitu 
pa je sporočil: »Begunci niso 
številke, ampak osebe, imajo obraz, 
ime, zgodovino in kot take jih je 
treba obravnavati.«

Na letališču je papeža sprejel 
grški premier Cipras. Sledil je 
zasebni pogovor med njima; kolikor 
pa je televizija še prenašala pogovor 
med njima, je bilo slišati papeževo 
zahvalo grškemu narodu za gosto-
ljubnost. Grčija je zibelka človeštva 
in vidi se, da še naprej daje zgled 
človečnosti, je dejal. Cipras pa se je 
papežu zahvalil za njegovo naspro-
tovanje vojni in poziv k sprejemanju 
v trenutku, ko drugi v Evropi posta-
vljajo ovire in gradijo zidove.

Frančišek se je nato na letališču 
pogovarjal še z Bartolomejem in 
Hieronimom II.

Množica je medtem vzklikala: 
Svoboda! Svoboda! Papeža so v 
begunskem centru Moria pričakali 
plakati z napisi 
P o m a g a j , 
p o m a g a j , 
p o m a g a j ! 
Pros im re š i 
jaz ide  pred 
genocidom!

Sveti oče 
se je rokoval 
s  š tev i ln imi 
fanti, starimi 
od 8 do 16 
let, ki so starše 
izgubili v vojni. 
Tam so celotne 
druž ine ,  k i 

prosijo za pomoč. Nenehno je 
slišati jok otrok, med njimi je kar 
nekaj novorojenčkov. Papež je 
prisluhnil zgodbam ljudi in jih 
blagoslavljal ter poskušal potolažiti 
tiste, ki so pred njim v joku padli na 
kolena. Te podobe veljajo več kot 
besede. Begunce ne obravnava kot 
številke, ampak kot osebe z njiho-
vimi tragičnimi zgodbami, upanji in 
strahom, da bodo vrnjeni v pekel, 
od koder so pobegnili.

Še posebej je pozdravil otroke, 
govoril z njimi in jih ljubkoval, 
zbiral njihove risbice, ki večinoma 
prikazujejo potovanje po morju. 
Te risbice papež želi imeti na svoji 
mizi, na letalu jih je nato pokazal 
novinarjem.

Papež je nato beguncem v nago-
voru znova izrazil bližino: »Želim 
vam povedati, da niste sami. Z 
bratoma, patriarhom Bartolomejem 
in nadškofom Hieronimom II. 
smo prišli, da bi svet opozorili na 
to humanitarno krizo in prosili za 
njeno rešitev.«

Papež je izrazil upanje, da bo 
svet postal pozoren na te zares 
tragične in obupne razmere ter da 
bo odgovoril na način, ki je vreden 
naše skupne človečnosti.

Zbrala in priredila Metka Mizerit
Vrag, opekel si se!
V Villa del Tránsito je bilo 15. avgusta praznovanje 

žegnanja na višku. Veliko faranov je prišlo peš, na 
konjih, z vozovi. Prišli so s hribov, bližnjih in daljnih 
vasi. Vsi so hoteli počastiti nebeško Kraljico, Našo 
Gospo Vnebovzeto. Vsi so hoteli biti navzoči, ko bo 
duhovnik blagoslovil vogelni kamen za Dom duhovnih 
vaj. Med zvonjenjem, molitvami in petjem se je proce-
sija približala jami, ki so jo izkopali, da bi vanjo polo-
žili temeljni kamen. Križ so postavili na rob jame, ljudje 
so se odmaknili, da se je duhovnik lahko približal. 
Brocherov obraz je sijal od sreče, ko je z blagoslovljeno 
vodo pokropil jamo, velik vogelni kamen in ljudi, ki so 
stali okoli. Potem je s pomočjo sodelavcev prijel kamen 
v katerega so vklesali ime in datum ter ga dvigni visoko 
nad množico, da so ga vsi videli. Med ploskanjem in 
solzami ganjenosti je Brochero vrgel kamen v jamo in 
rekel: »Vrag, opekel si se!«

Vsi so se veselili obreda, kretenj in še najbolj duhov-
nikovega izvirnega vzklika. Bilo je malo čudno. Noben 
obrednik nima tega besedila, vendar so ljudje navdu-
šeno ploskali. Popolnoma so se istovetili ne samo z 
dejanjem, ampak tudi z mišljenjem svojega duhovnega 
pastirja, z njegovo filozofijo kako pravimo danes.

Življenje je bojno polje, kjer se križata dobro in zlo. 
To bojno polje ni samo v politiki in družbi, ampak v srcu 
vsakega človeka, ki se mora boriti proti zlu, skušnjavam, 
grehu, da zmaga dobro, krepost, milost, ljubezen. Vrag 
je simbol vsega zla, Kristus je simbol ljubezni.

Duhovnik Brochero je v svoji fari Traslasierra poznal 
skušnjave, slabosti, zvijače in prevare vraga, ki hodi 
okrog kakor rjoveč lev in gleda koga bi požrl. Hotel je 
opozoriti in prepričati svoje ljudstvo, ga prenoviti in 
posvetiti. Hiša duhovnih vaj bi bila vir življenja in rešitev, 
poraz vraga in zmaga Kristusa Kralja. Tako bi njegovo 
ljudstvo razumelo »sol« in »teologijo« izreka »Opekel si 

se vrag«. Ni bil prostaški izraz; bil je program dela, izziv, 
zastava in obljuba zmage.

Spreobrnjenje duš
V pridigi, ki je ohranjena v Hiši duhovnih vaj, je 

duhovnik govoril o svoji priljubljeni snovi: potreba 
Doma duhovnih vaj in o navdušenju s katerim morajo 
začeti delo. Povabil je vse farane, naj pridejo naslednji 
dan vsak s svojim potrebnim orodjem. Najprej bodo 
imeli mašo in prosili Gospoda, da bi Jezusova kri, prelita 
za grešnike pospešila začeto delo. Rekel jim je tudi, naj 
prosijo Našo Gospo, da bi kri njenega presvetega Sina 
ne bila prelita zaman; naj pretrese duše in srca vernih, 
da bi sodelovali z darovi pri tem podjetju.

Nazadnje je naročil, naj se s prošnjami obrnejo na 
svetega Ignacija Lojolskega, ki je ustanovitelj duhovnih 
vaj in jim bo gotovo dal svoj blagoslov pri spreobrnjenju 
duš. Končno je povedal, da bo tudi on pri maši prosil za 
iste milosti.

Slab začetek?
Naslednji dan so številni farani prišli z lopatami, 

krampi in z veliko dobre volje za delo. Prišli so zgodaj, 
da bi začeli čistiti zemljišče, ga zgladiti, zaznamovati in 
kopati jarke za temelje. Nihče ni manjkal, samo vodi-
telj - duhovnik. Ponoči ga je napadla huda vročina in ni 
bilo druge pomoči, kakor da je ostal v postelji. Kaj sedaj? 
Neprijetnost ni nikogar prizadela. Duhovnik je poklical 
svoje najožje sodelavce v spalnico in jim naročil, naj 
zberejo vse delavce, gredo v cerkev, goreče molijo in 
potem naj začno z delom.

Duhovnikova bolezen je bila dvojna sreča: prva 
za njega in njegovo ponižnost, da se je spomnil, da ni 
nihče nenadomestljiv in da smo vsi »nesposobni« delavci 
v Gospodovem vinogradu. Sreča in nauk za ljudi, da 
bi uvideli, da je vse Gospodovo delo in da lahko vsi 
služimo in moramo ponuditi svoje sodelovanje.

Praznik dela in sodelovanja
Hiša Duhovnih vaj je bila za ljudstvo, ki ji je botro-

valo in sprejelo za svojo ter jo zidalo v potu svojega 
obraza.

»Bog je blagoslovil delo, ki se je začelo z vero in 
navdušenjem«, piše pater Justo Beringuiztain. »Vsi so 
pripomogli, vsak s tem kar je imel: denar, živali, osebno 
delo. Vsi so vztrajali, vsak na svojem mestu. Duhovnik 
je vabil, kadar je potreboval, da so prenašali gradbeni 
material. Po njegovih besedah in njegovem zgledu so 
prišli na delo. 

Duhovnik je načeloval, drugi so mu sledili. Dr. 
Cárcano piše: »Duhovniki, redovniki, zdravniki in advo-
kati, poslanci in semeniščniki, gospe in gospodične, ki 
so bili na počitnicah v sosednji vasi Mina Clavero. Radi 
in veselo so se odzvali vabilu, prišli v Villa del Tránsito 
ter se postavili v službo duhovniku, ki jih je osvojil s 
svojo simpatijo in požrtvovalnostjo.«

On sam piše: »Vsi prebivalci v vasi Tránsito, od 
sedmih let dalje, so nosili opeko in gašeno apno na 
stavbišče, kjer smo zidali. Tudi gospe in gospodične so 
nosile v košarah apnenec 5 km daleč, da smo ga žgali 
v pečeh, ki so bile na trgu. Možje so nosili ali vlačili 
lesena debla za deske tudi do 10 km daleč.«

Čeprav Brochero pripisuje vse zasluge svojim 
ljudem, moramo zapisati, da bi nič tega ne bilo brez 
njegovega navdušenja, požrtvovalnosti in tudi trme. On 
je bil duša tega dela, njegov pobudnik, inženir, grad-
benik.

Mimo rednih potrebnih stroškov, tam ni nihče 
zaslužil; niti oskrbnik niti delavci. Vse je bilo prosto-
voljno, praznik dela in sodelovanja.

Da je duhovnik imel zidarje in delavce zadovoljne, 
jih je hranil z okusnim asadom, velikim loncem juhe 
(puchero) in ob kakšni posebni priložnosti s kozarčkom 
vina.

(Dalje prihodnjič)

BLAŽENI CURA BROCHERO (12)

Pastir, ki je dišal po ovcah

Po podatkih Eurostata je v Sloveniji kar 36 odstotkov 
mladih, ki se vključujejo v prostovoljne dejavnosti, kar 
Slovence postavlja na četrto mesto med državami članicami 
EU. Pred kratkim je potekal svetovni dan mladih prostovoljcev, 
ki naj bi bil poziv k večji podpori države pri prepoznavanju 
pozitivnih učinkov prostovoljstva med mladimi, kot je rekla 
poslanka v Evropskem parlamentu, Romana Tomc.

Svetovni dan mladih prostovoljcev vsako leto v ospredje 
postavi številne mlade, ki se odločijo za eno najbolj nese-
bičnih pomoči, prostovoljstvo. O tem, kje mladi vidijo izziv 
vključevanja v tovrstne dejavnosti, kar se v dobi razvoja 
moderne tehnologije zdi povsem nepopularno, so vpra-
šali predsednika Mladinskega sveta Slovenije (MSS), Tina 
Kampla. »Mladi ne samo, da so prostovoljno aktivni, s tem 
krepijo sebe in družbo. Krepijo se preko neformalnega izobra-
ževanja, medvrstniškega sodelovanja, priložnostnega učenja, 
krepijo svoje kompetence, strpnost, demokratičnost, prispe-
vajo pa tudi k spodbujanju strpnosti v družbi, sodelovanju, 
kar na dolgi rok prinaša razvoj in povezanost.« Pri tem se zdi 
Kamplu pomembno, da država začne priznavati prostovoljstvo 
med mladimi, ga spodbujati in podpirati.

Poslanka v EP Romana Tomc kot članica Odbora za zapo-
slovanje in socialne zadeve opaža, da je mnogo preveč kvali-
ficiranih mladih, katerih spretnosti in znanja ne ustrezajo 
potrebam na trgu dela. Prav zato je po njenem treba dati 
večji pomen vzajemnemu sodelovanju med izobraževalnimi 
ustanovami, javnimi organi, gospodarstvom ter mladinskimi 
in drugimi organizacijami. »Način, s katerim to dosežemo, so 
tudi spričevala o kvalifikacijah«, je povedala poslanka

Letos obeležujejo 20. obletnico obstoja Evropske prosto-
voljne službe (EVS), ki mladim med 17. in 30. letom omogoča 
opravljanje prostovoljne aktivnosti po vsej Evropi in zunaj 
nje. »Gre za mednarodno mobilnost. Mladi spoznajo druga 
okolja, kulture, s tem oplemenitijo sebe, hkrati pa ponesejo 
svoje znanje drugam.« Predsednik MSS Kampl meni, da se 
mladi vedno bolj zavedajo, da zgolj formalno izobraževanje 
ni dovolj, zato se zavedanje, da je treba narediti tudi kaj za 
skupnost, povečuje. Po njegovem je smotrno, da bi država 
priznala tovrstne izkušnje na poklicni poti.

Urad RS za mladino je ob tem zagotovil, da podpira 
področje prostovoljnega dela mladih, ki pa mora imeti jasno 
začrtane meje.

Predstavništvo Evropske komisije v Sloveniji je napovedalo, 
da bo skozi vse leto vspodbujalo neprecenljivo delo nevladnih 
organizacij in mladinskega sektorja na področju prostovolj-
nega dela mladih. V letošnjem letu bo izvajalo projekt EU SI ti, 
posebna pozornost projekta pa bo namenjena priložnostim za 
mlade v EU in migracijam.

Papež na otoku Lezbos
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KAKŠNA OBRAMBA
V javni obravnavi je novi zakon o obrambi. Pristojno 

ministrstvo do sredine maja sprejema pripombe nanj, saj 
želi čim širše družbeno soglasje, med drugim zato, ker ga 
morata v državnem zboru potrditi dve tretjini poslancev. 
Pristojno ministrstvo pripravlja tudi predstavitve vsebine. 
Z njo je že seznanilo pristojne sindikate, ostala zaintere-
sirana javnost bo imela med drugim možnost izmenjati 
poglede o njej v petek v Izobraževalnem centru na Igu. 
Predlagani zakon o obrambi ne prinaša radikalnih spre-
memb zasnove sistema, ampak nujne posodobitve, ki mu 
omogočajo, da gre v korak s časom. 

PRITOŽBE NAD POLICIJO
Policija je lani prejela 358 pritožb nad svojim delom. 

Na notranjem ministrstvu ocenjujejo, da jih je razmeroma 
malo, a jih je precej utemeljenih. Nanašajo se predvsem 
na področje zagotavljanja varnosti v cestnem prometu. 
Lani je bilo pritožb nad delom policije za 11 odstotkov 
manj kot leto prej. »Mislim, da je to tudi posledica stavke, 
saj se je nekoliko zmanjšal obseg opravljenega dela 
policije. Na področje pritožb prav tako zagotovo vpliva 
begunsko-migracijska problematika. Mogoče so ljudje 
tudi prepoznali obremenitev dela policije in so se neko-
liko manj odločali za podajo pritožb,« je razloge naštel 
Lado Bradač z notranjega ministrstva.

PORODNIŠNICA MORA PLAČATI
Postojnska porodnišnica mora družini iz Nove Gorice 

plačati 800 tisoč evrov odškodnine zaradi zapletov pri 
porodu leta 2005. Tako je na ponovljenem sojenju odlo-
čilo koprsko okrožno sodišče. Vodstvo omenjene zdra-
vstvene ustanove se je v odzivu med drugim zavzelo za 
čimprejšnjo vzpostavitev nekrivdnega sistema odško-
dnin. Novorojenček je v postojnski porodnišnici pred 
11 leti utrpel hudo pomanjkanje kisika in s tem trajne 
možganske poškodbe. V postojnski bolnišnici zaplet pri 
porodu obžalujejo in tudi razumejo stisko družine iz 
Nove Gorice.

RELIKVIJE LEOPOLDA MANDIĆA V LJUBLJANI
Relikvije sv. Leopolda Mandića, ki je poleg sv. p. Pija 

zavetnik leta usmiljenja, so se ta ponedeljek, 18. aprila, 
ustavile tudi v Ljubljani. V čaščenje vernikov so bile do 
17. ure izpostavljene v župnijski cerkvi v župniji Ljubljana 
- Štepanja vas, nato so jih prenesli nazaj v Padovo. Ob 
tej priložnosti je slovesno sveto mašo v Štepanji vasi 
daroval ljubljanski nadškof Stanislav Zore, ki je po zgledu 
Mandića pozval k boju za človeka, prizadevanju za 
edinost v družini in župniji ter naši lastni svetosti. Nadškof 
Zore je v pridigi na kratko orisal življenjsko pot Leopolda 
Mandića in se nato osredotočil na karizmo, ki jo je 
Gospod temu 135 cm visokemu kapucinu položil v srce.

DILMA NA ZATOŽNI KLOPI
Spodnji dom brazilskega parlamenta oziroma 

kongresa je v nedeljo izglasoval začetek postopka odsta-
vitve predsednice države Dilme Rousseff. Za odstavitev se 
je po petih urah glasovanja izreklo več kot 342 poslancev, 
torej dvotretjinska večina. Izid pomeni, da bo sedaj senat 
predvidoma maja glasoval o začetku sojenja predsednici 
zaradi proračunskih poneverb. Če bo glasovanje spet 
izgubila in ankete pravijo, da ga bo, bo začasno odsta-
vljena s položaja in vodenje države bo za čas sojenja 
v senatu prevzel podpredsednik Temer. Predvidoma 
oktobra bo potem senat glasoval o odstavitvi, za kar bo 
prav tako potrebna dvotretjinska večina. 

POTRES V EKVADORJU
Potres z jakostjo 7,8, ki je v soboto prizadel Ekvador, 

je zahteval najmanj 272 smrtnih žrtev, njihovo število pa 
se bo gotovo še povečalo. Potres je povzročil tudi veliko 
gmotno škodo, ponekod so prebivalci še vedno brez 
elektrike. Vlada je na prizadeta območja poslala 14 tisoč 
vojakov in policistov, ki naj bi poskrbeli za varnost in red. 
Sožalje s prizadetimi izražajo tudi v Evropski uniji, ki je 
v ponedeljek že odobrila milijon evrov začetne humani-
tarne pomoči žrtvam potresa. 

PANAMA PAPERS
O razkritju tako imenovanih panamskih dokumentov 

o več kot dvesto tisoč podjetjih v davčnih oazah in 
njihovih skrivnih lastnikih, med katerimi so številni politiki 
in slavni, je na minuli plenarni seji v Strasbourgu razpra-
vljal tudi Evropski parlament. Poslanci so Evropsko komi-
sijo in države članice pozvali, naj okrepijo svoja priza-
devanja v boju proti davčnim utajam in pranju denarja. 
Boj proti davčnim utajam in skrivanju za anonimnimi 
poštnimi nabiralniki so ob robu zasedanja Mednarodnega 

CON LA EMBAJADORA
El pasado 17 de marzo la embajadora de la Repú-

blica de Eslovenia, la señora Jadranka Šturm Kocjan, 
presentó al presidente Mauricio Macri sus cartas 
credenciales. Con tal motivo invitó a una reunión en 
su residencia a los cónsules honorarios, los presidentes 
de nuestras asociaciones y a los responsables de los 
medios eslovenos. En su saludo de bienvenida expresó 
su deseo, que la Argentina, en esta nueva etapa, tome 
el camino de la realización y el bienestar. Enfatizó que 
el esfuerzo de la embajada estará dirigido a promover 
mejores relaciones y la colaboración entre nuestros dos 
países. También ofreció la mejor predisposición de la 
embajada para colaborar con las diversas comunidades 
eslovenas, lo cual redundará en su beneficio y por ende 
en el de Eslovenia. Tras brindar con espumante eslo-
veno los presentes fueron agasajados con un lunch, 
matizado con charlas e intercambio de ideas. Fue un 
lindo encuentro. (Pág. 3)

IMPORTANTES ANIVERSARIOS
El Cónsul Honorario de la República de Eslovenia 

en Paraná, el Sr. Carlos César Bizai, nos envía una cola-
boración, en la cual recuerda aniversarios importantes, 
que celebramos este año. Se trata de 25 años de la 
independencia eslovena, coincidentes con los 200 años 
de la independencia argentina y los 10 años de la crea-
ción del Consulado en Paraná. Rememora la evolución 
de la inmigración eslovena en Entre Rios, que fue la 
primera comunidad eslovena en la Argentina. Repasa 
la tarea de investigación realizada y su difusión en los 
ambientes argentino y esloveno. Recuerda a quienes le 
ayudaron en esa tarea y expresa su profundo agrade-
cimiento. Finalmente expresa su reconocimiento a los 
eslovenos y sus descendientes en esa provincia y les 
agradece el apoyo recibido. (Pág. 3)

CURSOS EN MENDOZA
Recientemente tuvo lugar un encuentro entre padres 

y maestros del curso de idioma esloveno en la comu-
nidad de Mendoza. Fue realizado con mucha alegría, 
ya que este año, en el curso que lleva el nombre de 
los santos Cirilo y Metodio, ya fueron anotados 33 
alumnos. Este año será especial, ya que al 25 aniver-
sario de la independencia eslovena se agrega el 65 
aniversario de la creación de este curso. Para un mejor 
trabajo y mayores logros, los docentes pidieron la cola-
boración de los padres. El encuentro finalizó con un 
almuerzo comunitario, matizado por el bullicio de 
tantos niños, que jugaban felices en las instalaciones del 
Centro Esloveno. (Pág. 3)

JOVENES VOLUNTARIOS
Según los datos de Eurostat, en Eslovenia el 36% de 

los jóvenes realiza alguna tarea voluntaria. Eso ubica al 
país en el cuarto lugar de la Unión Europea en cuanto 
a la participación en tareas comunitarias. Con motivo 
del reciente Día del Voluntariado se han expuesto las 
bondades de esta tarea, que trasciende los límites de 
cada país y se expande por Europa. Los beneficios no 
son solo para quienes reciben la acción de los volun-
tarios, sino, en gran medida para los mismos jóvenes, 
que crecen en conocimientos y comprensión del seme-
jante. Por eso se pide el apoyo de los gobiernos para 
tan importante labor. (Pág. 4)

EL PAPA EN LESBOS

Debido al problema de los refugiados e inmigrantes 
en Europa tuvo gran repercusión la visita del papa Fran-
cisco a la isla de Lezbos, una especie de gran campo 
de refugiados que, huyendo de la guerra o en busca de 
mejores horizontes, desean llegar al viejo continente. 
El pontífice quedó conmovido con ese drama humano. 
Lanzó un llamado a la conciencia de los poderosos y 
condujo a Roma tres de esas familias, para dar ejemplo 
de solisdaridad y compromiso humanos. (Pág. 4)

denarnega sklada in Svetovne banke podprli tudi finančni 
ministri in guvernerji centralnih bank gospodarsko najpo-
membnejših držav, skupine G20.

KDO PAZI NA OKOLJE?
Evropska agencija za okolje je ugotovila, da vsako 

leto 430 tisoč prezgodnjih smrti na stari celini povzroči 
onesnaženost zraka. K temu prispeva tudi avtomobilska 
industrija. Vsemu svetu je oči odprla afera, v katero se 
je zapletel nemški proizvajalec avtomobilov Volkswagen. 
V več milijonov svojih vozil z dizelskim motorjem je 
namreč vgradil programsko opremo, s katero je prirejal 
izpuste plinov. Ob razkritju goljufije so številni poudarjali, 
da gre le za vrh ledene gore. Evropski parlament je pred 
kratkim oblikoval poseben preiskovalni odbor. Avtomo-
bilski lobi je v Evropi še vedno zelo močan. 

GRŠKE TEŽAVE
Grčija je zelo blizu dogovora z mednarodnimi poso-

jilodajalci, je ocenil grški finančni minister Euklid Caka-
lotos. Dokončne odločitve bodo sprejete do 22. oziroma 
najkasneje 26. aprila na morebitnem srečanju finančnih 
ministrov držav z evrom, je dejal. Predloga dveh zakono-
dajnih sprememb, pokojninska reforma in sprememba 
davčne zakonodaje, bosta po napovedih finančnega 
ministra pred poslance romala prihodnji teden. Atene 
nameravajo reforme, ki v javnosti dvigujejo veliko prahu, 
sprejeti do konca aprila.

PISALI SMO PRED 50 LETI RESUMEN DE ESTA EDICIONNOVICE IZ SLOVENIJE

PO SVETU

POT V EMAVS
... 
Naj bi naš Emavs ostal! V stari obliki in po starih 

navadah ga ni več, v duhu pa lahko živi: to je ozračje 
skupnosti, prijateljstva, dobrote, pa tudi uvidev-
nosti in potrpežljivosti, ki mora vladati v slovenskih 
rodovih.

Stari rod moramo spoštovati. Ta rod je dal 
življenje mlajšim in je v dobi, ki mu je bila odmer-
jena, spolnil svojo dolžnost in v obrambo resnice 
plačal strašno žrtev. Modrost in izkušnja starejših je 
mladim vedno potrebna.

Stari rod pa mora tudi vedeti, da kolo časa nikdar 
ne miruje. Mladino mora razumeti in jo v borbi za 
vse dobro spremljati, čeprav v marsičem z njo ni več 
v vsem soglasen. ...

SLOVENCI V ARGENTINI
Slovensko-argentinska odprava na kontinen-

talni led. Kot smo že zadnjič obljubili, prinašamo 
nekaj podrobnosti o letošnji odpravi bratov Skvarča 
v ledeniške predele južnih Andov. Ekspedicijo so 
sestavljali štirje planinci: Peter in Jure Skvarča, Guzzi 
Mengelle in Osvaldo Troiani. Načeloval je tokrat Jure 
Skvarča. ...

Na Pristavi znova začenjamo. ... Nič čudnega 
zato, če hočejo naši rojaki, živeči v naseljih, ki 
težijo na Pristavo, zanimanje zanjo še povečati. ... 
Po posvetu z osrednjim društvom Zedinjena Slove-
nija, ki naj bi po volji tistih Slovenk in Slovencev, 
ki so plačali delež za nakup Pristave, postalo pravi 
lastnik tega premoženja, bodo ustanovili društvo in 
v nedeljo, 1. maja t.l. ob štirih popolddne, bo na 
Pristavi ustanovni občni zbor. ...

Vestnik SFZ. Na zadnjem občnem zboru 
Slovenske fantovske zveze je bila volitev samo pred-
sednika ter je bil za to mesto znova izvoljen Jernej 
Dobovšek. Ostale funkcije so si razdelili odborniki, 
ter je sedanji odbor SFZ sestavljen takole: predse-
dnik Jernej Dobovšek, podpredsednik Janez Čeč, 
tajnik Janez Zorec, blagajnik Jože Šenk, športni refe-
rent Franci Sušnik, odbornik Jure Seršen. Bivši odbor 
SFZ je skupno z odborom SDO pripravil organiza-
cijski tečaj za vse odbornike mladinskih organizacij...

(Svobodna Slovenija, 14. aprila 1966 - Št. 15)
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ČETRTEK, 21. aprila:
ZSMZ San Martín vabi 

na sestanek v Domu ob 
16. uri. Govoril bo g. Jože 
Novak »Eno leto v NATO 
na Kosovem«.

NEDELJA, 24. aprila:
Občni zbor Društva 

Pristava, po sv. maši.
V San Martinu ob 

11.30 ponovitev igre 
»Tragik po sili« in kosilo.

PETEK, 29. aprila:
Občni zbor zadruge 

Sloga ob 18,30 na 9 de 
Julio 135, Ramos Mejía.

SOBOTA, 30. aprila:
Občni zbor Društva 

Zedinjena Slovenija.
P o s l o v i l n i  v e č e r 

Mladike ob 20.30 v Našem 
domu San Justu.

S.K .A .  predstavl ja 
knjigo »Prareka«, ob 19. 
uri v Slovenski hiši.

NEDELJA, 1. maja:
Obletnica Slovenskega 

doma v Carapachaju.
SOBOTA, 7. maja:
P r e d a v a n j e  g e . 

Ljudmile Novak pri SKA v 
Slovenski hiši.

NEDELJA, 8. maja:
Vseslovensko romanje 

v Luján. 

Slovenska kulturna akcija
vabi na

predstavitev knjige 
»Prareka«

v soboto, 30. aprila ob 19. uri.

Na programu bo razgovor z avtorjem 
Tonetom Rodetom, direktorjem založbe Družina.

Prisrčno vabljeni!

Občni zbor Zedinjene Slovenije 
v soboto 30. aprila ob 18. uri v Slovenski hiši.

Ob 19,30 uri sv. maša za vse rajne člane Zedinjene Slovenije.
Lepo vabljeni!

Odbor Zedinjene Slovenije

Po številu največji red sesalcev 
na slovenskem ozemlju so neto-
pirji. V Sloveniji živi po do zdaj 
zbranih podatkih 30 vrst, ki jih 
uvrščamo v tri družine: to so 
podkovnjaki, gladkonosi netopirji 
in dolgokrilci.

Netopirji so edini sesalci, ki 
jim je uspelo zares osvojiti zračni 
prostor (drugi sesalci so zmožni 
kvečjemu jadranja). Pomembno 
okolje zanje so jame. Vendar pa 
netopirjev ne najdemo le v podze-
mlju, pač pa jim za dnevno spanje 
in vzrejo mladičev lahko služijo 
tudi drevesna dupla, cerkveni 
zvoniki in podstrešja. Hranijo se 
predvsem v gozdovih, na trav-
nikih, pašnikih ter ob vodi in okoli 
svetilk.

Netopirji vidijo izredno dobro 
tudi ponoči, ko lahko brez težav 
lovijo zelo majhne žuželke. 

Čeprav imajo razvite oči, pa to 
ni njihovo glavno čutilo za vid. Z 
značilnim cvilkanjem med letom 
oddajajo nam neslišne ultrazvočne 
klice (v območju višjem od 20.000 
Hz). Odboje od ovir zopet prestre-
žejo in si tako ustvarijo natančno 
sliko okolice ali položaja svojega 
plena. Tak način imenujemo 
eholokacija. Podkovnjaki lahko 
tako zaznajo celo 0,05 milimetra 
tanko nit!

Na svetu so do sedaj odkrili 
1116 vrst netopirjev, kar pred-
stavlja četrtino vseh vrst sesalcev 
na svetu. Glede na majhnost 
slovenske države je 30 tam živečih 
vrst zelo veliko v primerjavi s 
številom vrst netopirjev v drugih 
večjih evropskih državah. Dejstvo 
več, ki govori o veliki biološki 
pestrosti, vrednoti Slovenije, ki jo 
je potrebno varovati.

SLOVENIJA, ŠPORTNI VELIKAN
Slovenijo je obiskal predsednik 

Mednarodnega olimpijskega komi-
teja Thomas Bach. Med drugim je 
Ljubljani odprl Slovenski olimpijski 
izobraževalni center. V svojem 
govoru ni mogel mimo uspehov 
slovenskega športa, poudaril je, da 
je naša država, upoštevajoč število 
prebivalcev, pravi športni velikan 
po številu medalj, osvojenih na 
zadnjih olimpijskih igrah v Sočiju 
2014 in pred tem v  Londonu 
2012. Bach pred sestanki s pred-
stavniki slovenskega športa in 
države og ledal 
tudi predstavitev 
slovenske opreme 
za letošnje olim-
pijske igre v Brazi-
liji.

GAJSER ZMA-
GUJE

Slovenski moto-
krosist Tim Gajser 
je na peti postaji 
sezone svetovnega 
prvenstva v Mehiki 
zmagal. V elitnem 
razredu MXGP je 
v prvi vožnji osvojil 
drugo mesto, v 
drugi pa je bil najhitrejši, kar ga 
je skupno na dirki pripeljalo na 
najvišjo stopničko. Mehiška zmaga 
je že Gajserjeva tretja v sezoni po 
Katarju in Argentini.

NA OLIMPIJADO
Najboljša slovenska telo-

vadka Teja Belak si je v noči na 
ponedeljek v Riu de Janeiru na 
predolimpijskem kvalifikacijskem 
turnirju dokončno osvojila nastop 
na letošnjih olimpijskih igrah, ki 
jih bo Brazilija gostila med 5. in 
21. avgustom. Slovenska ženska 
športna gimnastika bo imela svoje 

mesto na tretjih OI po vrsti. Leta 
2008 je v Pekingu nastopila Adela 
Šajn, štiri leta kasneje v Londonu 
pa Saša Golob.

HOKEJ NAPREDUJE
Slovenska hokejska reprezen-

tanca je v tretji pripravljalni tekmi 
pred svetovnim prvenstvom divi-
zije I na Poljskem danes na Jese-
nicah premagala Japonsko s 4:0. 
To je bila za naše hokejiste zadnja 
domača tekma pred odhodom na 
svetovno prvenstvo. Potem ko so 
odigrali dve s Hrvaško ter zmagali 

z 8:3 in 9:1, jih naslednji teden 
čaka še gostovanje pri Madžarih v 
Budimpešti.

PLAVALNI USPEHI
Del slovenske plavalne repre-

zentance je sklenil priprave v 
ZDA in včeraj nastopil na mitingu 
v Zagrebu. Na njem je bila naju-
spešnejša Anja Klinar, ki je 
zmagala na 200 m prosto in 400 
m mešano, na 200 m prosto je 
dosegla celo nov rekord mitinga. 
Temu je v zadnjem delu mitinga 
dodala še zmago na 400 m prosto 
in drugo mesto na 200 m mešano.

MALI OGLASI
TURIZEM

TURISMO BLED
EVT Leg. 12618
Dis. 2089
de Lucía Bogataj
Monseñor Marcón 3317 B, San Justo 

Tel. 4441-1264/1265
GREGOR BATAGELJ, turistični vo-
dnik v Sloveniji. Slovenski/španski 
jezik. Mob.: +386-(0)31-567-098. 
E-naslov: mgbatagelj@gmail.com

ZOBOZDRAVNIKI
Dr. Damijana Sparhakl - Zoboz-
dravnica - Splošna odontologjia - 
Belgrano 123, 6. nadstr. "4" - Ramos 
Mejía - Tel.: 4464-0474.

ADVOKATI
Dr. Marjana Poznič - Odvetnica - 
Uradna prevajalka za slovenski jezik. 
Lavalle 1290, pis. 402 - Tel. 4382-
1148 / 15-4088-5844 - mariana.po-
znic@gmail.com
Dra. Ana C. Farreras de Kocar - – 
Sucesiones - Contratos - Familia – Co-
mercial - Laboral - Civil – Jubilaciones 
- Pensiones. Martes y jueves de 16 a 
19 hs. Avellaneda 174 1º Piso /(1704) 
Ramos Mejía, Buenos Aires. Tel.: 
4482-5606 Cel: 15-6447-9683 e-
-mail: farrerasanac_te@yahoo.com.ar

GASTRONOMIJA
od torka do vključno sobote od 19. 
ure naprej. Praznovanja, obletnice, 
srečanja. Cene ugodne, pristna do-
mača hrana in kvalitetna postrežba. 
Rezervacije: 4658 4158. Avellane-

da 450, 
R a m o s 
Mejía, Bu-
enos Aires.

Planika catering - Ani Rode
Slovensko in mednarodno pecivo 
po naročilu - Tel.: 4655-4422 ali 15-
4073-3495

VERA WINES - VINOTEKA
Prodaja domačih in uvoženih vin in 
penin. Poroke, praznovanja, podjetni-
ška darila. Tel.: 4342-4112; Cel.: 15-
3941-0078 - info@verawines.com.
ar - Av. de Mayo 769, CABA. Od po-
nedeljka do petka od 11.30 do 19.30 
ure, v sobotah pa od 10-18.ure.

POSREDOVANJA
PATAGONIA Storitve

María Cristina Breznikar Rant s.p.
Vaš kontakt v Sloveniji. Osebna po-
tovanja. Vzpostavimo stik med so-
rodniki. Pokojninski postopki, naje-
mnine in več drugih storitev. E-mail: 
patagonia.storitve@yahoo.com

SLOVENCI IN ŠPORTObiskala nas bo predsednica NSi,
gospa Ljudmila Novak

OBVESTILA

Naš elektronski naslov
Lepo prosimo naše dopisnike, sodelavce, ogla-

ševalce in bralce, da vso pošto na tednik naslovijo 
izključno na:

svobodna.ba@gmail.com
Hvala za razumevanje.

Uredništvo in uprava Svobodne Slovenije

Naročnina Svobodne Slovenije za 2016
Naši naročniki dobro vedo, kako se v Argentini cene nenehno spremi-

njajo. Nemogoče je postaviti stvarno ceno, dokler vsaj okvirno ne poznamo 
vseh podrobnosti. Zato ne moremo nastaviti naročnine, dokler ne vemo kaj 
bo zahteval grafični sindikat, kako se bo spremenila cena papirja, itd. Za to 
potrebujemo vsaj nekaj mesecev.

Medtem pa lepo prosimo naročnike, da po svoji možnosti plačajo 
znatno vsoto »na račun«; ko bo pa znana dokončna naročnina, doplačajo 
zadevni znesek.

Hvala za razumevanje.                                         

Največji red sesalcev na Slovenske

Med 29. aprilom in 9. majem 
se bo mudila v Argentini pred-
sednica Nove Slovenije, gospa 
Ljudmila Novak. To bo prvič, da 
gospa, ki je bila tudi ministrica za 
Slovence v zamejstvu in po svetu, 
obišče našo skupnost.

Program njenega bivanja med 

nami je izredno 
nat rpan,  sa j 
bo  ob i ska la 
razne Domove 
v  B u e n o s 
Airesu in tudi 
M e n d o z o . 
Srečala se bo 
z  vod i ln imi 
rojaki, obiskala 
naše šole, se 
udeležila prire-
ditev, ki bodo 
poteka le  za 
čas  n jenega 

bivanja, in nam tudi predavala.
Posamezne točke njenega 

delovanja bomo podrobno objavili 
v prihodnji številki našega tednika. 
Že sedaj pa vabimo rojake, da 
si rezervirajo čas in se pribli-
žajo odlični gostji, ki goji do naše 
skupnosti posebno simpatijo.

Teja Belak
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